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Abstract (en)
A drill string (13) for making boreholes is driven with a drill (14) fixed to it. A pump (11) feeds a liquid flow along a line (12) to the drilling tool. In
this new configuration, the pump has a flexible tube (15) fixed to the drill string, around which it is held in part-circular form, at constant spacing.
The pump stator (30) is held against rotation against the wall of the borehole, as the drill string rotates relatively to it. The stator has an arm (32)
extending radially, located between string and the flexible tube. This locally squeezes and runs over the tube as string and tube rotate together. Also
claimed is the corresponding support which transfers torque from a drilling unit to the walls of a borehole. This support has a base with a central
opening and bearing through which passes the drill string. At least three holders range radially from the base. These holders have rollers at their
ends, rotating perpendicular to the drill string axis and tangential to its direction of rotation. A compression device pushes the holders radially out
from the base.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft eine Bohrvorrichtung zum Herstellen von Erdbohrungen mit einem Bohrstrang (13), einem Bohrwerkzeug (14), einer
Pumpeinrichtung (11) und einer Fluidleitung (12), welche sich von der Pumpeinrichtung zu dem Bohrwerkzeug erstreckt. Die Pumpeinrichtung ist
eine Schlauchpumpe, deren Schlauch drehfest am Bohrstrang gehaltert ist. Weiter ist ein Pumpenstator vorgesehen, der einerseits drehbar um
den Bohrstrang gelagert ist und andererseits gegenüber der Wandung der Erdbohrung drehfest abgestützt ist. Der Pumpenstator weist Statorarme
auf, die am Schlauch quetschend anliegen und so bei mit dem Bohrstrang rotierendem Schlauch diesen überstreichen und eine Pumpwirkung
erzeugen. Die Erfindung betrifft weiter eine Drehmomentstütze für eine Bohrvorrichtung zum Abgreifen eines Drehmoments vom Bohrstrang in
einer Erdbohrung. Die Drehmomentstütze umfaßt einen gegenüber dem Bohrstrang drehbar gelagerten Grundkörper mit daran angebrachten
Haltern. Eine Druckeinrichtung drückt die Halter radial nach außen, an welchem jeweils mindestens ein Wälzkörper drehbar gelagert ist, um die
Drehmomentstütze in einer Erdbohrung in Längsrichtung zu verschieben. <IMAGE>
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